


Paneelin toteutus

• Mukana Nuorisovaltuusto ja aiheesta kiinnostuneet

nuoret. (Yhteensä 11 nuorta)

• Viestittiin kokeilusta Wilman kautta

ja nuorisovaltuuston kokouksessa.

• Ensimmäisessä työpajassa nuorisotilalla koko johto-

tiimi mukana.

• Toisessa työpajassa kirjastolla mukana nuoret, 

Nuva ry ja Deloitte.

• Päädyttiin keskittymään sivistyspalveluihin, mutta ei

rajattu muitakaan vaihtoehtoja pois.



Paneelin nostot ja vaikutus

• Yhtenäiskoulun yleinen viihtyvyys ja tilat - Huomioidaan ensi vuoden kalusteinvestoinneissa (30 

000€)

• Yhtenäiskoulun sisäilmaongelmat ja tilojen joustavampi käyttö - Siirrettiin tekniselle toimelle 

tarkemmin selvitettäväksi. 

• Nuorisovaltuuston ja kulttuuripalveluiden budjetin nostaminen - Keskittyminen erityisesti 

tapahtumien järjestämiseen. - Vuodelle 2024 on tehty noin 400 € tasokorotus nuvan budjettiin. 

Yhteistyösopimus Dynamo -hankkeen kanssa, jossa lisätään nuorten tapahtumia alueella. 

Kulttuuripalvelut tullaan organisoimaan uudella tavalla ja tiivistämme yhteistyötä nuorisopalvelun ja 

tapahtumatuontotiimin välillä. Perintövaroja voidaan kohdentaa nuorten tapahtumiin. 

• Harrastusjärjestöille pieni korotus avustuksiin ja harrastuksiin kulkemiseen panostus 

(kippakyytiverkoston kehittäminen) - Kimppakyyti järjestelyihin ehdotettiin yhteisen ryhmän 

luomista. Katsottiin, ettei se ole ensisijaisesti kunnan tehtävä. Ensivuoden avustuksista päätetään 

keväällä. Nuorten nostamat ehdotukset  käsitellään tuossa yhteydessä.



Medianäkyvyys:
• Emme saaneet näkyvyyttä paikallisessa- tai alueellisessa mediassa.

Opit ja vinkit:

• Luottamushenkilöiden sitouttaminen - Ensin kannataa sitouttaa luottamushenkilöt 
prosessiin.

• Nuoret mukaan varhaisemmassa vaiheessa - Olisi tärkeää ottaa riittävän varhain nuoret 
mukaan, jo budejetin valmistelun alkuvaiheissa ja järjestää heille omia 
talousseminaareja/työpajoja. Myös luottamushenkilöiden kanssa voisi olla  yhteisiä työpajoja

• Useampia työpajoja (kokonaisuuden pilkkominen) - Iso kokonaisuus olisi hyvä pilkkoa 
riittävän pieniin osiin ja nuorille ymmärrettäväksi. Selkeät visuaalisesti havainollistavat 
materiaalit.

• Yhdistäminen mahdollisesti yhteiskuntaopin tunteihin - Tiiviimpi yhteistyö oppilaitoksen 
kanssa ja kytkeytyminen opetukseen voisi keventää kokonaisuutta.



Hyvät kokemukset

• Nuorten nostamat kehityskohteet käsiteltiin lautakunnassa ja myös luottamushenkilöiltä tuli posi

tiivista palautetta ja toivottiin, että vastaavaa toteutetaan jatkossakin.

• Kunnan johtotiimi oli sitoutunut ja mukana prosessissa.

• Nuoret innoistuivat työskentelemään ja heillä oli selkeästi näkemyksiä ja halu vaikuttaa.

• Työpajat olivat nuorten näköisiä ja rentoja. Ei pönötystä.

• Nuva ry:llä paljon kokemusta nuorten työpajoista ja fasilitoinnista, ehdottomasti kannattaa ottaa

mukaan yhteistyöhön.

• Nuoret oppivat myös itse tekemään kompromisseja ja käymään keskenään neuvottelua siitä,

mitkä kehityskohteet nostetaan ensisijaisiksi.

• Nuoret oppivat budjetin valmistelusta paljon ja oppivat hahmottamaan kokonaisuutta



Kiitos!
Lisätietoa:
Jonna Juhola, 
hankekoordinaattori
Mäntyharjun kunta
jonna.juhola@mantyharju.fi
P. 0405229043
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